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ПАРТИЈИ која је одлучујуће допринела да се формира влада не може се после две и по
године рећи: добили сте више него што треба. Ако је циљ да се неки важни ресори узму
од СПС, или да се поједина министарства припоје другим, онда и ја могу да кажем да
треба да ми припадне још један ресор.

  

У јеку нових најава о смањењу Владе, Ивица Дачић, заменик премијера и лидер
социјалиста, упозорава да неће бити реконструкције ако не буде сагласности свих
чланица коалиције. Он на почетку интервјуа, за ”Новости”, отклања сумњу да се његова
партија противи том послу, али предлаже да се то питање реши системски.

  

- Влада је формирана на једном принципу, што отежава проналажење заједничког
именитеља приликом реконструкције. Зашто неко на почетку није предложио да влада
има 15 ресора? Управо зато ово питање добија дневно-политички карактер, а не
суштински, који би требало да одговори хоће ли бити мања државна администрација.
Ево, јавно предлажем да се приликом формирања следеће владе унапред одреди
колико ће она да има ресора.

  

Значи ли то да нема ништа од реконструкције? 

  

- Очекујем да се у првим месецима 2011. реши хоће ли бити реконструкције или не. Ми
смо спремни да о томе разговарамо, али до сада нисмо добили ниједан конкретан
предлог.

  

Шта вама унапред смета?

  

- Основна непознаница је по којим критеријумима би се спровела реконструкција. Могу,
рецимо, да кажем да је СПС сада јачи и да би требало да има више министара од Г 17
плус. То потврђују и резултати на локалним изборима. Али, ми не постављамо то као
питање.
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Да ли вам је Тадић икада ”набацио” тему о смањењу Владе?

  

- О томе смо говорили само начелно. Нисмо се упуштали у лицитацију колико би требало
да буде ресора.

  

Динкић каже да је довољно 15 ресора. Имате ли ви неки идеалан број портфеља?

  

- Не постоји, чак, ни радна верзија, зато што СПС не предлаже реконструкцију.
Природно би било да први потез направи ДС као најјача странка у коалицији. Теоретски,
можемо да имамо и шест министарстава, колико их је било у првој српској влади. Али,
постоје органи државне управе који морају да функционишу, да ли у оквиру једног или
другог министарства.

  

Зашто СПС нерадо улази у ту причу? Мркоњић, чак, тврди да је ”сеча” ресора
непотребна?

  

- Није тачно да нам се не свиђа та прича, али смо незадовољни што се о томе расправља
прво у медијима, у којима смо неправедно представљени као главни кочничари
реконструкције.

  

Могу ли мање странке, попут СПО или СДА, да изазову пад владе, ако остану без
јединог ресора?

  

- Ниједној влади није циљ да изгуби већину. Зато, приликом реконструкције треба
водити рачуна и о броју странака које чине владу. Кад погледате колико је странака у
влади, и да свако мора да има најмање по једно министарство, онда су многи ресори
унапред резервисани.
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Демантовали сте да вам је нуђено место премијера, али нисте рекли да ли бисте
прихватили такву понуду?

  

- Нико са мном није разговарао на ту тему и не верујем да би то било коме сада пало на
памет. Прича о мени као премијеру била је жива само у време преговора око формирања
владе. Природно је да најјача странка у коалицији да председника владе, а наша
коалиција са 7,6 одсто подршке није имала ту претензију. Видећемо какве ће бити
позиције после следећих избора.

  

Спекулише се да је прича о вама као премијеру намерно пуштена, како бисте
пристали на смањење ресора...

  

- Будите сигурни да се моји ставови неће мењати, био премијер или министар полиције.

  

Имате ли проблем да се одрекнете неког од тројице ваших министара?

  

- Нећемо по сваку цену чувати своје људе. Али, овде није реч о министрима, него о
министарствима.

  

Зашто је Динкић тек сада открио да је обећао 1.000 евра за акције да би Тадић
победио на изборима? Значе ли ове прозивке да је већ почела кампања?

  

- Ако ће Г 17 плус самостално да изађе на изборе, онда не треба очекивати апсолутну
љубав између њих и ДС. Осим тога, обе партије боре се за исто бирачко тело. То је само
једно мало варничење.

  

Варничило је и између вас и ДС и Г 17 плус. Зашто су вас партнери недавно
”насанкали” да браните повећање ПДВ за компјутере и хотелске услуге, а они мимо
СПС предложили да остане исти?
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- То је само један случај. Тај проблем не долази само од најјаче странке. Вероватно има
примера када и ми направимо грешку. Највећа бољка ове владе је лоша координација.
Више пута смо причали о томе.

  

Састајете ли се често или ретко?

  

- Ретко.

  

Напредњаци се састају 4. фебруара на митингу у Београду, а паралелно расте и
народно незадовољство. Може ли влада под тим притиском да распише ванредне
изборе?

  

- Да ли ће избора бити ове или наредне године није крупно питање због којег би
требало да избије нека нова револуција. Мада, истраживања говоре да је народ
незадовољан и заиста ме брине социјални положај људи. Посао опозиције је да
критикује и да тражи изборе. За мене, као министра полиције, најважније је да митинг
СНС протекне без инцидената и ми ћемо максимално озбиљно да обавимо свој део
посла.

  

Значи, ништа од ванредних избора?

  

- Чак и ако би били, очигледно је да СНС нема са ким да направи владу. Радикали и ДСС
јасно су поручили да неће са њима, а о ЛДП да и не говоримо. Николић сада пре може
да рачуна на коалицију са ДС него са Коштуницом и СРС.

  

Рачунате ли и даље на Кркобабића? Све чешће прети да ће ПУПС сам на изборе, а
шушка се и да тајно преговара са Николићем...
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- Наша коалиција има велике шансе да оствари добар резултат и на следећим изборима,
а свако ће самостално да одлучује хоће ли и даље бити у истом тиму. Приче о тајном
савезу ПУПС и СНС су измишљотина.

  

Колико је реално да се на крају обистини најава великог пакта ДС и СНС?

  

- Сигуран сам да ће ДС и СНС покушати да направе владу, ако не успеју да досегну
већину са својим мањим партнерима. Знам да и једнима и другима сада не одговара да
се то прича, баш као што својевремено ни нама није одговарало када се пре избора
причало да ћемо да одемо са ДС. Али, ту опцију не треба одбацивати, пошто знам да су
обе стране свакодневно у контакту. 
  
  Није вас страх што бисте у том случају отишли у опозицију? 

  

- Није то смак света. Прошао сам много тога.

  

(Вечерње новости)

  

 5 / 5


